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[Formanden] 
gen Hagensen (KF), Ivar Hansen (V) og Poul 
Schlüter (KF) har meddelt mig, at de ønsker 
skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning -om nëdiæt- 
telse af  bilbeskatning rn. m. 

(Beslutningsforslag nr. B 11). 

Medlemmer af folketinget Birgith Mogen- 
sen (CD), Bollmann (CD), Brusvang (CD), 
Mimi Stilling Jakobsen (CD) og Arne Mel- 
chior (CD) har meddelt mig, at de ønsker 
skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning 0111 oprettel- 
se af et narkotikaråd. 

(Beslutningsforslag nr. B 13). 

Der er ikke afgivet betænkning over lov- 
forslagene nr. L 66 og L 67, og derfor skal 
jeg lade punkterne 4 og 5 udgå af dagsorde- 
nen. 

Skriftlig fremsættelse af forslag: 

Gammelgaard (KF): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved på det konservative folkepar- 
tis og Venstres vegne at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om nedsæt- 
telse af bilbeskatning m.m. 

(Beslutningsforslag nr. B 11). 
Jeg skal i øvrigt henvise til beslutningsfor- 

slagets tekst og de bemærkninger, som ledsa- 
ger det. 

Birgith Mogensen (CD): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om oprettel- 

se af  et narkotikaråd. 
(Beslutningsforslag nr. B 13). 
Det fremgår af bemærkningerne til forsla- 

- get, at undervisnings- og indenrigsministeri- 
ernes antinarkoregler stort set vakler videre 
inden for rammerne af de traditionelle foran- 
staltninger, som for flere ,,år siden notorisk 
har spillet fallit. 

Det forebyggelsesarbejde, som hedder op- 
lysning og information af børn og unge men- 
nesker, er fortsat svagt og ineffektivt. 

Behandling og helbredelse fortsætter i 
samme resultatløse spor som hidtil. Så godt 
som intet er ændret i de sidste 10-1 5 år. 

Faktum er, at hash- og narkotikaforbruget 
stiger med lynets hast. Eksempelvis kan næv- 
nes, at narkofagfolk antager, at hashforbru- 
get på årsbasis har passeret 60, tons -  og 
gamle og nye narkotika som kokain florerer 
som aldrig før. 

Der må derfor på en seriøs måde tages 
initiativ til at revidere, reorganisere og sam- 
ordne meningsforskelle til et produkt, der er 
samfundsgavnligt. Det er muligt, fordi alle 
mere eller mindre implicerede narkofagfolk 
har præcis det samme mål: stop for ung- 
domsnarkomani. Derfor foreslås, at der hur- 
tigst muligt oprettes et narkotikaråd, hvis 
opgave er at skabe en stabil narkotikapolitik, 
der virker hensigtsmæssigt. 

Alle instanser, der er involveret i bekæm- 
pelse af eller berøres af ungdomsnarkomani, 
bør repræsenteres i det foreslåede narkotika- 
råd, der har behov for så megen viden, erfa- 
ring, nytænkning og idérigdom som overho- 
vedet muligt. 

Følgende organisationer, instanser etc. bør 
obligatorisk lade sig repræsentere: undervis- 
ningsministeriets konsulent vedrørende alko- 
hol- og narkotikasager, sundhedsstyrelsen, 
lægerne, psykologerne, socialpædagogerne, 
lærerne, narkotikapolitiet, kriminalforsorgen, 
toldvæsenet, kommuners og amtskommuners 
narkotikakonsulenter og lederne af ungdoms- 
centte og specialklinikker. Ligeledes bør dr. 
Freitags forsøgsklinik og forældreforeningen 
Landsforeningen fot human Narkobehand- 
ling være selvskrevne deltagere. Det samme 
gælder for politikere, som har vist interesse 
for kampen mod ungdomsnarkomani. 

Hvis én centralregistrcringslo v vedtages, 
bør lederen af denne institution være repræ- 
senteret. Forsikringsselskaberne bør også del- 
tage. En jurist og en økonom vil være uund- 
værlige. Det samme gælder ministerielle em- 
bedsmænd fra indenrigs-, social-, justits- og 
undervisningsininisterierne. Eventuelt bør 
forskere og andre eksperter deltage. Den en- 
delige sammensætning bør aftales nærmere. 
Dette brede forum af interesseparter bør hol- 
de heldagsmøde ca. hver anden måned og 
mindst én gang om året bruge to dage til en 
slags status. 

Tale- og diskussionsniveauet samt alle øv- 
rige former for ekstern og intern kommuni- 
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kation må ligge i de gode viljers ånd. Ved 
hjælp af fordragelighed og forståelse for hin- 
andens synspunkter vil der uden tvivl kunne 
skabes regler og betingelser for den narkopo- 
litik, der er nødvendig for at stoppe dette 
forfærdelige og bekostelige samfundsprob- 
lem. 

I hvor høj grad man eventuelt skal betrag- 
te narkotikarådet som et demokratisk beslut- 
tende organ -  ja; det må tiden afgøre. Men i 
første omgang er narkotikarådets mission at 
ophæve den nuværende »stillingskrig« og i 
stedet skabe et samarbejdende »fredskorps«. 
Forudsætningerne for, at dette kan lykkes, er ' 
til stede, idet alle -  divergerende detailme- 
ninger til trods -  har den samme målsætning. 

Et dagligt arbejdende serviceorgan, bestå- 
ende af en kontorleder samt én eller to assi- 
stenter må etableres. Styring af narkotikarå- 
dets ind- og udgående kommunikation inter- 
esseparterne imellem vil være nødvendig. 
Dette forbindelsesled må også kunne ind- 
samle og formidle informationer, statistikker 
og forskningsresultater på internationalt 
plan. 

Lederen af dette koordinerende oriente- 
ringskontor bør være en person med et all- 
round kendskab til ungdomsnarkomani. Men 
fremfor alt må denne dagligt arbejdende 
funktion og narkotikarådet udføre deres ger- 
ning på et absolut tværpolitisk plan. 

Mange vil erkende, at et narkotikaråd som 
ovenfor skitseret relativt hurtigt vil kunne 
reducere ungdomsnarkomanernes antal. Både 
menneskeligt og økonoinisk vil positive re- 
sultater give uvurderlige samfundsfordele. 

Den første sag på dagsordenen var: 

1) Spørgsmål om fremme af forespørgsel til 
udenrigsministeren: 

Forespørgsel [om EPS (det udenrigspolitiske 
samarbejde i EF)] af  Ib . Christensen (DR), 
Gert Petersen (SF) og Steen Folke (VS). 

(Forespørgsel nr. F 5. Anmeldt 22/10 81). 

Formanden: 

Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af 
denne forespørgsel, betragter jeg tingets sam- 
tykke dertil som givet. (Ophold). Det er gi- 
vet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

2) Spørgsmål om fremme af forespørgsel til 
ministeren for offentlige arbejder: 

Forespørgsel [om forbedring af  cyklisternes 
vi/kår) af  Margrete Auken (SF) og Kurt Han- 
sen (VS). 

(Forespørgsel nr. F 6. Anmeldt 22/10 81). 

Formanden: 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af 

denne forespørgsel, betragter jeg tingets sam- 
tykke dertil som givet. (Ophold). Det er gi- 
vet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

3) Spørgsmål om fremme af forespørgsel til 
indenrigsministeren, miljøministeren og energi- 
ministeren: 

Forespørgsel [om borgernes indflydelse i 
kommunestyretJ af Birthe Nielsen (SF) m. fl. 

(Forespørgsel nr. F 7. Anmeldt 22/10 81). 

Formanden: 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af 

denne forespørgsel, betragter jeg tingets sam- 
tykke dertil som givet. (Ophold). Det er gi- 
vet. 

Som tidligere meddelt har jeg ladet punk- 
terne 4 og 5 udgå af dagsordenen. 

Den næste sag på dagsordenen var heref- 
ter: 

6) Første behandling af: 

Forslag til lov om ændring af  lov om, Dan- 
marks Nationalbank. (Én nationalbankdirek- 
tør spares). 
[Af Glistrup (FP) m. fl.]. 

(Lovforslag nr. L 56. Fremsat 15/10 81). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Økonomiministeren (Ivar Nørgaard): 
Det er ikke mere end to år siden, frem- 

skridtspartiet fremsatte et lignende forslag, 


